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Správa 

o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ dňa  

15.augusta 2017 

________________________________________________________________ 

Ing. arch. Ľudmila Priehodová 

1.  Protihluková stena R1, ľudia chcú vedieť, ţe kedy sa to zmení. Ak vieme niečo nové. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

Národná diaľničná spoločnosť zabezpečila v apríli 2017 územné rozhodnutie vydané 

Okresným úradom Banská Bystrica. Dokumentácia potrebná na vydanie stavebného 

povolenia sa momentálne spracúva, následne koncom roka 2017 bude podaná žiadosť 

o vydanie stavebného povolenia. Začatie stavebných prác na protihlukových 

opatreniach bude závisieť od zabezpečenia zdrojov financovania, predpokladaný 

začiatok stavby je 06/2019. 

Ing. Mgr. Pavol Katreniak 

2.  Obyvatelia ulíc Bakossova a Lazovná niekoľko rokov hľadajú miesto pre vybudovanie 

dostupného detského ihriska. Najbliţšie je totiţ aţ na Severnej ul. Keďţe po nasťahovaní 

mladých rodín s deťmi do bytovky na Bakossovej 3 sa potreba ihriska pre deti stala 

vypuklejšou, rozhodli  sa hľadať vhodnú lokalitu. Po štyroch rokoch sa im zdá, ţe ich snaha 

zatiaľ vychádza nazmar buď z technických, hygienických alebo vlastníckych príčin. V tesnom 

susedstve  bytovky vzniklo nedávno detské ihrisko pre potreby novej Materskej školy 

Bakossova ul.  Rodiny s malými deťmi z Bakossovej a Lazovnej ulice ţiadajú preskúmať 

moţnosti vyuţívať ihrisko pri MŠ Bakossova verejnosťou alebo predloţiť návrh na 

vybudovanie nového ihriska v tejto lokalite.  

 

Odpoveď: PaedDr. Zuzana Gajdošová, vedúca PS-SUR 

 

Detské ihrisko je neoddeliteľnou súčasťou Materskej školy, Bakossova 5, Banská 

Bystrica  a je jednou z aktivít projektu IROP-PO2-SC221-2016-10 „Vytvorenie kapacít 

materskej školy v existujúcom objekte ZŠ Bakossova 5, Banská Bystrica". V zmysle 

vyhlášky Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky č. 527/2007 Z.z. o 

podrobnostiach  o požiadavkách na zariadenia pre deti a mládež, vonkajšie priestory 

zariadenia pre deti  a mládež musia mať vyčlenený nezastavaný pozemok na pobyt detí 

a žiakov, ktorý musí byť oplotený. Na základe schváleného Prevádzkového poriadku 

Materskej školy, Bakossova 5, Banská Bystrica Regionálnym úradom verejného 

zdravotníctva, všetky osoby, ktoré pracujú s deťmi (učiteľky, upratovačka, kuchárka) 

sú zdravotne spôsobilé a ich zdravotný stav zodpovedá požiadavkám na prácu s deťmi 

predškolského veku. Vykonávajú povinnosti vyplývajúce zo zákona č. 355/2007 Z.z. 

o ochrane, podpore a rozvoji verejného zdravia a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov a vyššie citovanej vyhlášky MZ SR č. 527/2007 Z.z. Sú zodpovedné za 

pravidelné čistenie a udržiavanie vonkajších aj vnútorných priestorov zariadenia tak, 

aby tieto nepredstavovali riziko v dôsledku ich mikrobiálneho a iného znečistenia. Na 

hracej ploche sa nachádzajú preliezačky, herné prvky  a pieskovisko, o ich údržbe a 

starostlivosti sa vedú písomné záznamy.  V objekte materskej školy sa môžu cudzie 
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osoby pohybovať len v sprievode riaditeľky MŠ, alebo ňou poverenej osoby.   Súkromné 

návštevy v objekte  MŠ  sú zakázané. Detské ihrisko je vybudované výlučne pre deti, 

ktoré navštevujú Materskú školu, Bakossova 5, Banská Bystrica. 

 

3.  V mesiaci jún 2017 som interpeloval opustené hrdzavejúce vozidlo LM-278AZ so 

spustenými kolesami stojace na  Bakossovej ul. oproti domu č. 38. Dostal som odpoveď, ţe 

Mesto Banská Bystrica vec odstúpi  na príslušný odbor okresného úradu. Kedy tak Mesto BB 

urobilo? 

 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 
 

Príslušníci MsP dňa 10.7.2017 zaevidovali dlhodobo stojace vozidlo Škoda Fábia bielej 

farby s evč: LM278AZ, stojace na Bakossovej ulici v blízkosti domu č. 38 do  

nášho systému SHERIF. Príslušníci pri kontrole vozidla zistili, že na vozidle skončila 

platnosť emisnej a technickej kontroly v máji 2017. Na základe uvedených skutočností  

bola vykonaná lustrácia majiteľa vozidla s tým, že MsP ho vyzve na odstránenie vozidla 

z miestnej komunikácie. Vzhľadom k tomu, že majiteľ vozidla býva mimo mesta  

Banská bystrica a nepodarilo sa nám s ním doposiaľ skontaktovať, vec je pripravená na 

odoslanie Okresnému úradu, Odbor cestnej dopravy  Banská Bystrica na ďalšie 

riešenie, nakoľko MsP nie je kompetentná toto riešiť a majiteľ vozidla porušuje 

zákonné ustanovenia platné pre premávku na pozemných komunikáciách v zmysle §50 

zákona č.725/2004 Z.z. 

 

4.   Pani inţinierka Anna Harmaniaková poţiadala niekedy v prvej polovici tohto roka Mesto 

Banská Bystrica o riešenie odstránenia dvoch vozidiel na Hečkovej ulici, ktoré pri 

hromadných garáţach vraj stoja opustené uţ skoro 3 roky. Od mestskej polície dostala v máji 

2017 odpoveď, ţe táto zistila vlastníkov obidvoch vozidiel. Jeden z nich mal prisľúbiť, ţe 

vozidlo premiestni z verejného priestranstva do konca mesiaca máj 2017. Druhého z 

majiteľov vozidiel nebolo moţné vyrozumieť telefonicky, ale na tento úkon boli poţiadaní 

príslušníci policajného zboru. Vozidlá zatiaľ odstránené neboli. Prosím o odpoveď, ako Mesto 

BB pokračovalo a mieni postupovať v procese odstránenia oboch vozidiel. 

 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

 

Príslušníci MsP dňa 12.5.2017 zaevidovali  na základe podnetu občanov  do systému 

SHERIF dve dlhodobo stojace vozidlá na Hečkovej ulici v blízkosti domu č.1. 

Jednalo sa o vozidlo Alfa Romeo červenej farby bez evidenčných čísiel. Ďalším šetrením 

hliadka zistila ev.č. vozidla a vylustrovala majiteľa. Vzhľadom k tomu, že majiteľ 

vozidla býva mimo mesta Banská Bystrica, nepodarilo sa s ním skontaktovať a preto bol 

na MsP spracovaný návrh na odstránenie vozidla z komunikácie. Návrh bol dňa 

27.7.2017 zaslaný na MsÚ, oddeleniu odpadového hospodárstva a údržby verejných 

priestranstiev Banská Bystrica. Druhé vozidlo, ktoré bolo na tomto istom mieste 

zaevidované je Fiat BB673EG. Hliadka šetrením zistila majiteľa vozidla a upozornila ho 

na odstránenie tohto vozidla z verejného priestranstva. Majiteľ vozidla požiadal o 

zhovievavosť s odstránením, nakoľko je na vozidle zadretý motor a musí si zabezpečiť 

odťahovku. K odtiahnutiu vozidla však nedošlo a vzhľadom k tomu, že toto vozidlo 

malo evidenčné čísla, bol na MsP dňa 27.7.2017 spracovaný záznam o zistení porušenia 

povinnosti majiteľa vozidla v zmysle §50 zákona č.725/2004 Z.z. o podmienkach 

prevádzky vozidiel na pozemných komunikáciách. Záznam bol odoslaný na riešenie 
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Okresnému úradu, Odbor cestnej dopravy a pozemných komunikácií Banská Bystrica 

na ďalšie riešenie, nakoľko MsP nie je kompetentná takéto porušenie riešiť.  

5.  V odpovediach na júnové interpelácie pán primátor Ján Nosko uviedol, ţe Mesto Banská 

Bystrica „neplánuje prevádzkovať autobusovú stanicu..., ...do budúcnosti má v pláne dať ju 

do nájmu tretej osobe, pričom ročné nájomné má minimálne pokryť ročné náklady Mesta 

Banská Bystrica spojené s autobusovou stanicou“. Prosím uviesť, s akým ročným nájomným 

predbeţne počíta Mesto Banská Bystrica za nájom autobusovej stanice. 

 

Odpoveď:  Ján Nosko, primátor mesta 

 

V súčasnej dobe prebiehajú kalkulácie a rokovania ohľadne výšky nájmu a nákladov 

spojených s nájom. 

 

6.  V nadväznosti na vyjadrenie pána primátora Jána Nosku, ţe Mesto Banská Bystrica má 

v pláne „dať novú autobusovú stanicu do nájmu tretej osobe“, ma zaujíma, či uţ má Mesto 

Banská Bystrica vytipovaný subjekt, ktorému autobusovú stanicu plánuje prenajať. 

Uskutočnili sa uţ aj nejaké prvé rokovania s týmto subjektom? 

 

Odpoveď:  Ján Nosko, primátor mesta 

 

 V súčasnej dobe prebiehajú rokovania s lokálnymi dopravcami. 

Mgr. art. Viera Dubačová 

7.   Chcela by som interpelovať  havarijný stav schodov na Jegorovovej ulici  Spomínané 

schody sú zvetralé a bez rampy pre kočíky, alebo vozičkárov. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

 

Nevyhovujúci stav tohto schodiska správca miestnych komunikácií eviduje, opravu 

odporúčame realizovať v súčinnosti s výborom mestských častí VO č.1 z prostriedkov 

určených na stavebnú údržbu MK vo VO č.1. 

 

8.  Druha interpelácia sa týka cesty na Tr. SNP, odkiaľ vychádzajú ľudia zo zariadenia 

sociálnych sluţieb KOMPA, je to cesta popri tenisových kurtoch. Sú na nej veľké výmole, 

autá vychádzajú na chodník, takţe uţ je v havarijnom stave nielen cesta, ale aj chodník, veľmi 

ťaţko sa po ňom chodí vozičkárom, ale aj matkám s kočíkom. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

 

Vozovka na Tr. SNP pri Kompe vykazuje lokálne poškodenia, ktoré správca miestnych 

komunikácií zaradil na opravu. Stavebno-technický stav chodníka je hodnotený 

stupňom 4 a vyžaduje si súvislú obnovu povrchu tak, ako ďalších takmer 170 úsekov 

miestnych komunikácií. 

Ing. Milan Lichý 

9.  Interpelujem vo veci drevín v stromoradiach a alejach na uliciach centra mesta Banská 

Bystrica. Kde, ako a kedy sa plánuje výsadba stromoradí a alejí a doplnenie vhodných 
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stromov a krov (napríklad v rámci náhradnej výsadby) namiesto tých, ktoré vyhynuli? 

V letných horúčavách chýba na zabetónovaných uliciach kaţdý jeden strom. 

Odpoveď: PhDr. Ivan Šabo, riaditeľ ZAaRES 
 

Stromoradia a leje sú pravidelne kontrolované a ošetrované. Ak počas roka niektoré 

vyschnú alebo sa poškodia, priebežne sa odstránia. Návoz náhradných drevín sa 

realizuje vždy v jarnom  (apríl, máj) a v jesennom (október) období, čiže v týchto 

termínoch sa aj vysádzajú. Dlhodobejšie spolupracujeme s „Okrášľovacím spolkom“ 

v Banskej Bystrici, pomocou  ktorého sme obnovili stromoradia na Skuteckého ulici, 

Hornej alebo v parčíku pred MsÚ. Nová výsadba je podmienená voľnými plochami bez 

inžinierskych sietí, čo je v dnešnej situácii v Banskej Bystrici problém. Všetky 

„novovznikajúce“ plochy zelene, okolo cestných alebo peších komunikácií sú prepchaté 

inžinierskymi sieťami a je skoro nemožné nejaké alejové výsadby naplánovať. Ale 

samozrejme, keď sa vhodná plocha nájde, sme schopní výsadbu realizovať. 

 

10.  Prosím o opravy a vyčistenie kanalizačných mrieţok v dlaţbe na Námestí Štefana 

Moysesa okolo kostolov a o trvalé zabezpečenie odstraňovania náletu burín v tejto lokalite 

(napríklad pri budove Pošty a pod.).  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

 

Nevyhnutné opravy poškodených odvodňovacích žľabov a vyčistenie všetkých bude 

zrealizované do 31.10.2017. 

 

11.  Interpelujem vo veci umiestnenia lavičiek na Dolnej ulici. Je moţné po Radvanskom 

jarmoku inštalovať lavičky aj na tejto ulici tak, aby chodci, najmä tí starší, mali moţnosť 

oddýchnuť si aj pri vstupe do banskobystrickej Pamiatkovej rezervácie? 

 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

 

Mesto prehodnotí vhodnosť umiestnenia lavičiek na Dolnej ulici. V prípade, že sa 

rozhodneme pre takéto riešenie, finančné prostriedky na zakúpenie lavičiek budú 

zapracované do návrhu rozpočtu na rok 2018. 

 

12.  Aké sú aktuálne moţnosti vo veci realizácie malého prírodného amfiteátra na začiatku 

Starohorskej ulice (pod Pikartom)? Ide o podnet pána Michala Fiľa, ktorý bol súčasťou mojej 

interpelácie zo dňa 13.12.2016. Lokalita na začiatku Starohorskej ulice v centre sídliska 

Rudlová-Sásová má vhodné podmienky na konanie sídliskových kultúrnych a spoločenských 

podujatí v exteriéri. Uţ päť rokov sa na tomto mieste uskutočňuje napríklad úspešné kultúrne 

podujatie Máj zelený.  

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci – OPA 

 

Mesto Banská Bystrica v súčasnosti s realizáciou malého prírodného amfiteátra na 

začiatku Starohorskej ulice neuvažuje. Z investičného hľadiska pre časť Rudlová-

Sásová sú v  budúcnosti navrhnuté- revitalizácia parku Jelšový hájik a parkovej plochy 

na Sitnianskej ulici. 
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13.  Ţiadam o opravy výtlkov na Sitnianskej a Starohorskej ulici. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

 

Správca miestnych komunikácií eviduje lokálne poškodenia MK na Sitnianskej 

a Starohorskej ulici a zaradil ich na opravu. 

14.  Poprosím o jednu vec. Je to aktuálne. Včera večer mi volal obvodný lekár zo Slovenskej 

Ľupče, ţe opäť v okolí priemyselného areálu v Slovenskej Ľupči boli vyliate priemyselné 

kaly, teda aplikované hnojivá, z ktorých sa šíril zápach do okolitých prevádzok a 

pravdepodobne aj na B.Bystricu. Toto súvisí aj s umiestňovaním hnojív a kalov na poliach v 

okolí mestskej časti Iliaš. Tak isto aj s ďalšími časťami, napr. Rakytovce. Poprosím pána 

primátora, aby vykonal to, čo je v jeho moţnostiach. Včera pán doktor podal trestné 

oznámenie na neznámeho páchateľa ale zatiaľ je to v štádiu vyšetrovania a mesto, hoci nemá 

kompetencie v tejto oblasti, ale môţe autoritou primátora pôsobiť tak, ako to bolo aj v prípade 

Rakytoviec. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

Činnosť spojená s aplikáciou rôznych, prevažne odpadových produktov z 

farmaceutických výrob či kalov z čističiek, na poľnohospodárskych plochách nie je 

podľa doterajších zistení v rozpore zo zákonom. Nedostatočným spracovaním na mieste 

aplikácie dochádza k odvetrávaniu a šíreniu zápachu ďalej v smere prevládajúcich 

vetrov. Tieto činnosti sú však vykonávané na plochách, ktoré nie sú v územnej 

pôsobnosti mesta Banská Bystrica a mesto Banská Bystrica nezaznamenalo zvýšený 

počet podnetov, alebo sťažností v tejto veci zo strany dotknutého obyvateľstva. 

Zisťovanie, priame zakazovanie činností, či nariaďovanie ďalších opatrení vo veci 

aplikácie "hnojív" na poľnohospodárskych plochách nie je v tomto prípade v zákonnej 

kompetencii mesta.   

Mgr. Tomáš Štrba, PhD. 

15.  Vo februári a marci 2017 som interpeloval vo veci zriadenia priechodu pre chodcov na 

ulici Sásovska cesta v blízkosti cintorína (spolu s osvetlením predmetného priechodu na 

cintorín). V akom stave je riešenie tohto priechodu pre chodcov? 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK   

 

Správca miestnych komunikácií eviduje túto požiadavku s predpokladaným termínom 

realizácie najskôr v roku 2018. 

 

16.  V októbri 2015 bola na zasadnutí Občianskej rady Rudlová-Sásová II prezentovaná štúdia 

nového cintorína na sídlisku Rudlová-Sásová. Aké ďalšie kroky sa urobili? Bol uţ vykonaný 

hydrogeologický prieskum (podľa zákona č. 131/2010 Z. z. o pohrebníctve) na zistenie 

vhodnosti lokality a pod.? 

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci – OPA 

 

Predmetná investičná akcia nie je zahrnutá v PHSR mesta Banská Bystrica na roky 

2015 – 2023, z uvedených dôvodov nie je zaradená medzi aktuálne investičné akcie a 

priority mesta. 
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17.  Opäť sa vraciam k oprave chodníka (výkopu) na Pieninskej ulici (interpelácia z februára 

2017). Chcel by som vedieť v akom stave je táto záleţitosť, či uţ sa podarilo s vlastníkom 

dohodnúť, resp. či  sa prípadne vec rieši aj v priestupkovom konaní. Ale najviac ma zaujíma 

kedy bude oprava vykonaná. 

 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK   

 

Správca miestnych komunikácií z hľadiska svojich kompetencií nateraz nedospel 

k vyriešeniu tohto problému. 

doc. PhDr. Martin Klus, PhD., MBA 

 

18. Majitelia pozemkov na kriţovatky ulice Pod Hôrkou a pešieho priechodu na ulici 

Fatranská sa sťaţovali, ţe kvôli umiestneniu nádob na odpad, resp. zbernej nádoby na textil, 

majú problém sa dostať k svojim pozemkom. Obzvlášť s rozmernejším vozíkom, technikou, 

či nákladom. Bolo by moţné prehodnotiť umiestnenie aspoň časti týchto nádob?  
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Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

 

Vo veci umiestnenia kontajnerov pred záhradkou na ul. Pod Hôrkou (pri dome č.7) boli 

kontaktovaní prevádzkovatelia kontajnerov na zber skla a textilu, aby ich umiestnili tak 

aby nebol bránený prístup k bráničke záhradky. 
 

 

 

 

 

 

                                                                                                                    Ján Nosko 

                                                                                                                primátor mesta 

                                                                                                               Banská Bystrica 


